
AJUNUL  CRĂCIUNULUI  LA
PATRIARHIE
Sărbătoarea Crăciunului, Mitropolia Sărbătorilor după cum spun
Părinții Bisericii, a fost prăznuită de Patriarhie conform
vechii  tradiții  în  Betleem  și  în  locul  Nașterii  Domnului
Hristos întru trup.

În ajunul Crăciunului1.

În ajunul Crăciunului, luni dimineață, pe 24 decembrie 2019/6
ianuarie 2020, soborul Patriarhal Aghiotafit a mers de la
Patriarhie la Poarta Jaffa, în bătaia clopotelor, a urcat în
mașini și a ajuns la Sfânta Mănăstire a Proorocului Ilie, care
se află la jumătatea distanței dintre Ierusalim și Betleem.

Preafericitul Părinte al nostru și Patriarh al Ierusalimului
Teofil a fost întâmpinat de Egumenul Mănăstirii, Arhimandritul
Paisie, de oficiali ai statului israelian din Administrația
Civilă  a  districtului  Betleem  și  Hebron,  după  obicei,  de
reprezentanții  statului  palestinian  și  de  reprezentanții
comunităților de credincioși ai Patriarhiei din Betleem, Beit
Sahour și Beit Jalla.

După închinarea la Biserica Mănăstirii, rugăciunea și primirea
la  egumenie,  soborul  patriarhal  a  plecat,  condus,  ca  de
obicei, de cinci polițiști israelieni călare și a ajuns la
punctul de control de la Mormântul Rachelei.

Acolo,  motocicliștii  Poliției  Palestiniene  au  întâmpinat
soborul  Patriarhal,  în  timp  ce  de  o  parte  și  de  alta  a
drumului, creștini credincioși, bătrâni și tineri, copii și
prunci, așteptau să primească binecuvântarea Preafericitului.
Soborul Patriarhal a ajuns în Piața Betleemului, a fost primit
de reprezentantul Patriarhiei, ÎPS Arhiepiscop Teofilact al
Iordaniei,  de  reprezentanții  Municipalității  și  ai
Prefecturilor,  de  ieromonahi  și  de  clericii  căsătoriți  al
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parohiilor Patriarhiei și de mulți oameni, în timp ce corurile
bizantine conduse de dl. Vasilios Gotsopoulos (în greacă) și
de  domnul  Samour  Lawrence  (în  arabă)  cântau  troparul
Crăciunului  pe  drumul  spre  ușa  smerită  a  Basilicii.

La  intrarea  în  Basilică,  au  fost  întâmpinați  de  Consulul
General  al  Greciei  în  dreapta  și  de  primarul  orașului  în
stânga, și au mers prin mijlocul Basilicii, care este un drept
unic al creștinilor greco-ortodocși, și urcând la iconostas,
au mers spre dreapta, prin paraclisul Sfântului Nicolae, și au
coborât în Peștera primitoare de Dumnezeu pentru a se închina.

Au urcat apoi prin intrarea de nord a Peșterii, și s-au citit
Ceasurile  Împărătești  ale  Crăciunului  în  Catolicon,  slujba
fiind oficiată de Preafericitul Părinte al nostru și Patriarh
al Ierusalimului Teofil. Slujba a fost completată de cădire și
urmată de Vecernie și Sfânta Liturghie a Sfântului Vasile cel
Mare, cu otpusul la ora 15.30, după Status Quo.

Soborul a mers apoi la Mănăstirea de la Poarta Baptisteriului,
unde a fost oferită o masă festivă.

Seara, în jurul orei 18.00, prin ospitalitatea renovatorului
Mănăstirii, reprezentantul patriarhal Arhiepiscopul Teofilact
al Iordaniei, Preafericirea Sa a găzduit o recepție pentru
Președintele palestinian, Excelența Sa Domnul Mahmoud Abas-
Abu-Mazen, Excelența Sa Ministrul Sami Daoud, reprezentantul
Majestății Sale Bun Abdullah II în Iordania, custodele hașemit
al locurilor sfinte creștine și musulmane, Excelența Sa Prim-
Ministrul palestinian, Dl. Ramzi Khouri, ministru palestinian
și  președintele  Comitetului  Prezidențial  Suprem  pentru
Afacerile Bisericii, precum și pentru mulți alți oficiali și
diplomați.

Pe lângă urările de Crăciun binecuvântat și un An Nou fericit
și prosper, Preafericirea Sa a asigurat publicul că „Pe lângă
rolul nostru activ local și eforturile de a transmite vocea
Ierusalimului către lume, Patriarhia Ortodoxă din Ierusalim



își  exercită  rolul  istoric  și  la  nivel  internațional”.
Preafericirea Sa a subliniat în plus că trebuie să vedem în
puterea Unității Ortodoxe întărirea credinței ortodoxe și, în
slăbiciunea ei, o slăbire a credinței noastre.

Textul complet al discursului Preafericirii Sale se găsește
mai jos :

„Domnule Președintele Mahmoud Abbas

Domnule Prim-Ministru Mohammad Shtayyeh

Domnule Sami Dawood, Reprezentant al Majestății Sale Regele
Abdullah II,

Domnule Ramzi Khoury, Președinte al Comitetului Prezidențial
Suprem pentru Afacerile Bisericii,

Doamnelor și domnilor,

Ne adunăm astăzi la locul de naștere al lui Hristos, sursa de
lumină care a ajuns în toată lumea, ținutul Mântuitorului,
pentru a sărbători nașterea Mesagerului Iubirii și al Păcii,
într-un ținut care tânjește după pace și sub o conducere a
cărei principală preocupare este realizarea păcii pentru a
asigura un viitor luminos pentru oamenii săi. Oameni care s-au
sacrificat  de  mult  timp  pentru  demnitatea,  libertatea  și
îndeplinirea  visului  lor  legitim  de  independență  și
autodeterminare.

Credem că suntem capabili să facem pace și să ne ridicăm la
înălțimea  cerințelor  sale,  indiferent  cât  de  greu  ar  fi.
Aceasta cere să transcendem deasupra propriilor limite, pentru
a-i putea privi pe ceilalți așa cum îi vede Dumnezeu și pentru
a-i accepta pe ceilalți așa cum îi acceptă Dumnezeu, astfel
încât să realizăm și să obținem dreptatea și adevărul pentru
noi și pentru ceilalți.

Vine  Crăciunul  de  anul  acesta,  iar  regiunea  Orientului
Mijlociu este copleșită de tensiuni și conflicte regionale. În



Liban, libanezii protestează împotriva înrăutățirii economiei
țării, în Siria de Crăciunul încă se mai speră că țara va
vedea o ieșire din impasul actual, și că acest an nou va fi un
an de securitate pentru sirienii de toate afilierile politice,
etnice și religioase. Yemenul își continuă războiul intern, pe
care ne rugăm să îl încheie cât de curând posibil, și ne rugăm
Creatorului să le ofere Irakului și Libiei stabilitatea pe
care au pierdut-o cu ani în urmă.

Pe de altă parte, pe partea luminoasă a lucrurilor, în Țara
Sfântă, sărbătorim victoria legală a Patriarhiei Ortodoxe a
Ierusalimului în lupta noastră pentru apărarea proprietăților
de la Poarta Jaffa din Orașul Sfânt, ca parte a luptelor
consecutive purtate de „Maica tuturor Bisericilor” pentru a-și
păstra  moștenirea  și  prezența  creștină  autentică  în  Țara
Sfântă, mai ales în orașul Ierusalim, pe care Dumnezeu l-a
binecuvântat. Aceasta, în plus față de practicarea datoriei
noastre de a proteja „drumului pelerinilor” dintre Biserica
Sfântului Mormânt și Biserica Nașterii Domnului, dintre locul
nașterii lui Hristos și locul răstignirii sale.

De asemenea, sărbătorim astăzi nașterea lui Hristos, deoarece
am finalizat proiecte importante de locuințe în Betleem, Beit
Sahour  și  Beit  Jala.  În  2020,  așteptăm  cu  nerăbdare  să
executăm  un  proiect  de  400  de  apartamente  și  un  centru
comercial în Beit Hanina, Ierusalim, pentru care lucrăm de ani
buni să obținem licențele necesare. Acest proiect uriaș va
reduce  imigrația  din  Orașul  Sfânt  și  va  contribui  la
consolidarea hotărârii oamenilor săi. În același context, ne
pregătim în acest an pentru restaurarea clădirii școlii Sf.
Dimitrie  din  Orașul  Vechi,  pentru  a  oferi  o  atmosferă
confortabilă elevilor și pentru a conserva această clădire
istorică;  pe  lângă  zeci  de  proiecte  caritabile  pe  care
Patriarhia  noastră  le  implementează  cu  sprijinul
credincioșilor săi, în special, și al comunității, în general.
Și porțile Patriarhiei vor rămâne întotdeauna deschise pentru
credincioșii comunității noastre și pentru toți palestinienii



și iordanienii, creștini sau musulmani.

Domnul Președinte,

Doamnelor și domnilor,

Pe lângă rolul nostru activ local și eforturile de a transmite
vocea  Ierusalimului  în  lume,  Patriarhia  Ortodoxă  a
Ierusalimului  își  exercită  și  rolul  istoric  la  nivelul
ortodoxiei  internaționale.  Patriarhia  noastră  și-a  deschis
ușile pentru a-i găzdui pe frații noștri, șefii bisericilor
ortodoxe din lume, pentru a-l întâlni în a doua noastră casă
din  Amman,  sub  Auspiciile  Custodiei  hașemite  a  Sfintelor
Locuri Islamice și Creștine, pe fratele dumneavoastră, domnule
Președinte, pe Majestatea Sa Regele Abdullah II, pentru a
discuta  probleme  legate  de  unitatea  ortodoxă  globală;  în
puterea  sa  vedem  o  întărire  a  credinței  noastre,  iar  în
slăbiciunea ei, o slăbire a credinței noastre.

Excelența Voastră, domnule Președinte.

Doamnelor și domnilor

„Şi Cuvântul S-a făcut trup şi S-a sălăşluit între noi” (Ioan
1:14), să ne bucurăm și să ne rugăm „taina aceasta mare este”
(Efeseni 5:32) care a apărut printre noi. Mesajul Crăciunului
este  un  mesaj  de  dragoste,  smerenie,  pace  și  întâlnire  a
inimilor.  Trăirea  iubirii  și  a  consecințelor  sale  devine
permanentă printr-o relație și reconcilierea adevărată dintre
om și Dumnezeu, dintre om și semenul său, printr-o relație de
reconciliere și deschidere dintre om și el însuși. Această
reconciliere în cele trei dimensiuni ale sale umple inima
omului de pace, pacea lui Dumnezeu venind de sus, și îi ajută
pe oameni să facă față presiunilor și dificultăților din viața
de zi cu zi și să întâmpine provocările cu înțelepciune și
dragoste. Pacea cerească, pe care o dorim cu toții, le permite
credincioșilor, cu sprijinul harului lui Dumnezeu, să facă
față în mod corespunzător dificultăților economice, politice
și sociale.



Crăciunul este sărbătoarea bucuriei. Bucuria este să găsești
puterea prin iertare și iubirea în lacrimi, să culegi succesul
din  eșec  și  să  obții  urcușul  prin  smerenie  și  sfințenie.
Crăciunul  este  sărbătoarea  bucuriei  construite  pe  stânca
credinței.

Excelenta Voastră,

În numele „Maicii tuturor bisericilor” și al comunității sale,
vă dorim un Crăciun slăvit, plin de sfințenie și dragoste, și
un an nou binecuvântat, plin de bunătate, binecuvântări și
pace; și mulțumim Excelenței Vostre pentru mesajul din inimă,
cu ocazia Crăciunului.

În cele din urmă, profităm de această ocazie pentru a mulțumi
Comitetului Prezidențial Suprem pentru Afacerile Bisericii și
președintelui său, Excelenței sale, domnul ministru Dr. Ramzi
Khoury.  De  asemenea,  mulțumim  șeful  Biroului  Prezidențial,
Excelenței  Sale,  doamna  Intisar  Amarah,  Departamentului  de
Protocol Prezidențial și șefilor, generalilor și ofițerilor
diferitelor  organe  de  securitate  palestiniene  pentru
eforturile lor neobosite și pentru contribuția la succesul
procesiunilor de Crăciun din acest an.

Împreună cu îngerii, ne rugăm lui Dumnezeu: „Slavă întru cei
de sus lui Dumnezeu și pe pământ pace …” (Luca 2:14) ”.

Cu  cele  de  mai  sus  s-a  încheiat  Sărbătoarea  Ajunului
Crăciunului  în  Betleem.

Din partea Secretariatului-General
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